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BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor | Andreea

Leparda, medie finala 9,66, una dintre cele mai bune absolvente din generația

anului 2021: Nu conteaza daca ești în linia întâi sau nu. Conteaza ca, acolo unde te

afli, sa realizezi importanța pe care o ai la nivel social și sa fii responsabil, serios

Andreea Leparda își analizeaza foarte bine toți pașii înainte de a lua o decizie. Atenția pe care o acorda

fiecarui detaliu o ajuta sa se pregateasca temeinic și sa acționeze în cunoștința de cauza. Experiența tinerei

de pâna acum poate reprezenta un exemplu și pentru alții, evidențiind faptul ca este mai important sa te

concentrezi la drumul pe care îl ai de parcurs și mai puțin la rezultat. Doar astfel poți ajunge la

performanțele dorite.

Andreea spune despre ea ca a fost o eleva silitoare, dar nu a excelat la vreo materie. De mica, a avut înclinație spre

literatura, muzica și arta în general. A iubit dintotdeauna oamenii și a considerat ca cel mai important rol pe care îl

avem este cel social. Dragostea pentru semenii sai a condus-o și catre Facultatea de Drept, având convingerea ca

oamenii au fost facuți unul pentru folosul celuilalt.

„Știam ca prin intermediul unei profesii juridice voi reuși sa fac mult bine celor din jur. Recunosc faptul ca în clasa

a XII-a am fost dezorientata. Îmi doream sa studiez Dreptul în cadrul Academiei de Poliție, pentru a-mi degreva

parinții de sarcina de a ma întreține, însa nu am avut înalțimea necesara. Pentru examenul de admitere de la

facultate, m-am pregatit în ultimul an de liceu. Facultatea de Drept din Iași a fost singura mea opțiune, în cele din

urma”, povestește tânara.

Alegerea sa a fost una cât se poate de inspirata, Andreea reușind sa finalizeze facultatea cu o medie de 9,66, fiind

una dintre cele mai bune absolvente din generația anului 2021.

„Am observat de curând tendința unor tineri de a se concentra mai mult pe rezultat decât pe drumul pe care trebuie

sa îl urmeze. Viziunea mea a fost și este diferita. Am învațat cât de bine am putut la fiecare materie, cu gândul ca

poate într-o zi soarta unui om va sta în mâinile mele, iar eu va trebui sa am competența necesara pentru a putea

decide corect. Mai mult, am pus accent pe responsabilizare, convinsa fiind ca astfel cum îmi sunt gândurile, îmi

vor fi vorbele și faptele, iar acestea îmi vor contura caracterul. Daca de pe bancile facultații aș fi avut o atitudine

nepasatoare, chiar daca aș fi reușit sa recuperez anumite cunoștințe juridice și sa promovez ulterior examenele de

admitere, este posibil ca aceasta atitudine sa fi ramas ca trasatura, ceea ce nu este de dorit. Cu alte cuvinte, nu

m-am concentrat pe nota, cât pe studiu. Mai mult, notele din facultate nu au avut importanța mai târziu”,

precizeaza tânara.

 

 

page 1 / 6



www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2022-08-22 09:37:06

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

Ar urma fara ezitare același parcurs

Absolventa a Colegiul Național „Grigore Ghica” din Dorohoi, județul Botoșani, în anul 2017, Andreea a urmat un

profil uman, iar timpul de care a dispus ca liceeana a ajutat-o sa se implice activ în diverse proiecte eTwinning,

Erasmus+, activitați de voluntariat. Perioada aceasta i-a oferit mai târziu disciplina de care are nevoie orice om

care vrea sa se dezvolte.

Pentru ea, studenția a fost cea mai frumoasa perioada din viața. „Și acum îmi amintesc primul seminar de Drept

civil. Partea generala, susținuta de domnul profesor Toader Alexandru. Va marturisesc ca am simțit cum intru

într-o lume cu totul noua, care ma fascina, era incredibila, deși nu am înțeles mare lucru din acest domeniu vast

decât târziu, prin anul trei de facultate. Ca volum de studiu, trecerea de la liceu la facultate a fost un șoc. Însa, am

avut în minte urmatoarea fraza care aparține lui Marcus Aurelius:  ‘Daca un lucru ți-e greu ție sa-l înfaptuiești, nu

crede ca e cu neputința pentru om; ci, daca un lucru e posibil pentru om și în conformitate cu natura sa, gândește-te

ca poate fi înfaptuit și prin tine’ ”, marturisește tânara.

Înainte de a lua o decizie, Andreea obișnuiește sa analizeze cu foarte mare atenție ceea ce îi precede, pentru a se

putea pregati temeinic, dar și ceea ce ar urma, pentru a acționa în cunoștința de cauza. „Cu toate acestea, nu am

avut de unde ști cu precizie de la bun început ce învața și cum învața studenții la Drept. Pot spune ca am avut un

gram de noroc, întrucât felul meu de a raționa s-a pliat destul de bine pe cerințele acestei facultați. Daca ar fi sa o

iau de la capat, aș alege tot Facultatea de Drept din cadrul Universitații Alexandru Ioan Cuza  din Iași, fara sa

schimb nimic din traseul care a urmat. Am cunoscut atât profesori demni de a fi modele pentru profesionalismul și

dedicarea de care au dat dovada, cât și colegi implicați și dornici de a oferi ajutor ”, argumenteaza tânara.

Din punctul sau de vedere, cel mai important moment din perioada studenției a fost participarea la Hexagon. Chiar

daca Dreptul penal a fost pasiunea sa, a considerat util sa se înscrie în echipa de Drept civil. „În urma unui test, am

fost selectați patru studenți pentru a beneficia de o pregatire suplimentara. Scopul meu a fost sa aprofundez și

instituțiile de Drept civil, având în vedere ca este o materie obligatorie la examenele de admitere în profesie. Nu

m-am înscris cu gândul de a reprezenta facultatea la Craiova, însa, ca urmare a muncii depuse, am facut parte din

echipa finala. Chiar daca nu ne-am situat pe podium, experiența mi-a oferit un model profesional și uman, acesta

fiind domnul profesor Macovei Codrin. De asemenea, am beneficiat de sprijinul doamnei decan Costea Ioana

Maria. Aș dori sa profit de aceasta ocazie și sa le transmit sincere mulțumiri!  Și, nu în ultimul rând, am legat o

prietenie frumoasa care înca exista între mine și coechipiera alaturi de care am participat”, detaliaza Andreea.

----------------------------------------------------------------------------

 

Povestea sa poate reprezenta un exemplu 
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Tânara a recunoscut faptul ca s-a gândit de doua ori înainte de a accepta sa vorbeasca despre ea în cadrul acestui

articol. Apoi și-a dat seama ca poate povestea sa va ajuta tinerii absolvenți sau în curs de absolvire.

„Am terminat facultatea în vara anului 2021, iar în prezent sunt studenta la Master în Iași, specializarea Științe

penale. În urma cu un an credeam ca voi ajunge sa realizez multe lucruri din punct de vedere profesional imediat

dupa finalizarea studiilor. Am ajuns, în schimb, sa îmi cultiv o virtute umana, poate una dintre cele mai

importante, și anume: rabdarea. Am promovat examenul de Barou reușind sa fac corecte 90 de grile din cele 100,

însa am preferat sa nu profesez momentan. În prezent, îmi doresc sa acced catre o profesie în cadrul careia

examinarea se întinde pe o perioada mai îndelungata. Cu toate acestea, nu exclud posibilitatea de a fi avocata și de

a capata astfel experiența în domeniul juridic”, explica tânara.

Mai mult, subliniaza faptul ca perioada de dupa facultate trebuie privita cu mult cumpat. „Dupa un an în care

creierul nostru a funcționat la maxima lui capacitate, trebuie sa îi acordam minții un repaus. Așa cum spuneau

stoicii: o data odihnita, mintea se va trezi mai buna. Ce fac acum în concret? Am terminat primul semestru de

master obținând 10 la toate examenele, însa, cel mai important, pun mare accent pe formarea mea ca om. Citesc

beletristica, merg la teatru, la opera, fac sport, ascult muzica, particip la conferințe pe diverse teme. Este liniștea pe

care mi-o ofer în dar dupa un an cât se poate de solicitant”, completeaza Andreea.

În opinia sa, nu o funcție te face fericit, ci faptul de a o exercita într-un mod corect. „Nu am simțit ca am sacrificat

ceva pâna acum, am investit în propria persoana pentru a putea darui mai departe ulterior. Facultatea de Drept nu

este una ușoara, dar nici imposibil de finalizat. Însa daca pornești la drum cu gândul ca vei avea șansa sa

demonstrezi cât de inteligent și competent ești tu ca individ, vei primi o rasplata, vei fi fericit o perioada scurta de

timp, apoi vei dori din nou sa demonstrezi, intrând într-un cerc vicios. Dreptul este cu și despre oameni. Daca un

viitor jurist își formeaza o conștiința colectiva nealterata de individualism, atunci satisfacțiile vor fi inerente”,

puncteaza Andreea. 

----------------------------------------------------------------------------

Implicarea este cheia succesului

Pentru Andreea, România este locul în care se poate dezvolta. Tânara subliniaza faptul ca România i-a oferit șansa

de a urma studii superioare, fara a fi necesar sa plateasca o taxa exorbitanta, România i-a oferit bursa de studiu în

toți anii de facultate, ceea ce i-a permis sa se întrețina într-o oarecare masura, România îi ofera o reducere de 50%

din prețul biletului la teatru și acces gratuit la Biblioteca Centrala Universitara. „Pentru toate acestea și pentru

multe altele, sunt recunoscatoare! Cu privire la șansele de angajare, nu cred ca România, ca un parinte mult prea

grijuliu, ar trebui sa îmi puna pe tava un loc de munca la final de facultate. Statul român mi-a ușurat pașii și mi-a

aratat calea, iar la final, mi-a lasat libertate. Libertatea, nedublata de o responsabilitate, poate însemna și

posibilitatea noastra de a muri de foame, daca asta alegem”, considera tânara.

De altfel, este de parere ca toți cei care astazi sunt în formare au la îndemâna destul de multe oportunitați. „Deși

activitatea online nu este neaparat pe placul meu, studenții pot profita de o mai mare deschidere. Astfel încât, pot

participa la mai multe conferințe susținute de Facultațile de Drept din țara. Probabil stagiile de practica sunt utile,

însa eu nu am beneficiat decât de practica obligatorie din cadrul facultații. În anul trei, când ma simțeam mai

stapâna pe cunoștințele juridice dobândite și mi-aș fi dorit sa fac practica într-un cabinet de avocatura, pandemia a

sistat activitațile fața în fața”, mai spune Andreea.

Pe cei care acum sunt studenți la Drept îi sfatuiește sa țina cont de faptul ca nimic din ceea ce e obținut ușor nu

este durabil.  „Nici eu nu am reușit înca, pentru a putea da sfaturi. Iar daca voi începe sa profesez în curând în
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domeniul juridic, nu aș minți spunând ca e ușor sa promovezi un examen de admitere în profesie. Ce am considerat

eu util a fost sa nu ma izolez și sa nu citesc doar literatura juridica. Studenția a fost o perioada minunata, în care

am profitat de un oraș cu o deschidere spre cultura ceva mai mare decât orașul din care proveneam. De altfel, nu

am ratat nici petrecerile organizate de asociațiile studențești. Ce e adevarat, în ultimul an de licența a trebuit sa ma

concentrez mai mult pe studiu. Mi-am facut un program strict, dar nu cred ca exista un șablon universal de urmat.

Am auzit povești precum ca exista studenți care din primul an de facultate învața pentru examenul de Barou sau

INM. Eu nu știam pe atunci în ce constau aceste examene și mi-a fost mai bine. Am urmat sfatul domnului

profesor Valerius Ciuca, pe care l-am admirat și înca îl admir, care ne-a spus ca un jurist trebuie sa fie în primul

rând om și sa se formeze astfel”, completeaza tânara.

--------------------------------------------------------------

Citește și

→          De vorba cu conf. dr. Ioana Maria Costea, decanul Facultații de     drept    din cadrul Universitații

„Alexandru Ioan Cuza” din Iași,  despre       preocuparea de a oferi studenților o noua „normalitate” și 

aceeași       pregatire temeinica: ‘Absența fizica ne-a dezorientat la  început,   dar     procesul didactic se

deruleaza acum în parametri  optimi;   profesorii  și    studenții au dovedit o imensa capacitate de 

adaptare’

→ 

 Biz

Lawyer       îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |     Alexandra    Șipoteanu, una

dintre mândriile promoției 2021: Facultatea    de  Drept    este dificila deoarece te obliga la autodepașire, la

cunoaștere     aprofundata a tuturor aspectelor predate, la gândire cu    propria minte,     la autodisciplina.

Linia întâi înseamna calitate,  iar   calitatea este     oferita de integritate, seriozitate, pasiune  pentru  

profesia aleasa și     perfecționare continua în domeniul ales

→   

Biz

Lawyer       îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor | Diana       Valeria Ceaușu, șefa

promoției 2020, a intrat în echipa CMS România.       ”Satisfacțiile au rasarit pe masura ce eu am început

sa cunosc       construcția dreptului și au crescut odata cu cunoștințele mele. Cu cât       am cuprins și înțeles

mai bine mulțimea regulilor de drept, cu  atât  am     putut gasi soluții pentru mulțimea anomaliilor din 

realitatea    sociala”,   spune avocata

→   

 Biz

Lawyer    îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |  Aura  Elena   Amironesei, olimpic

internațional, a absolvit în primii trei   din an   facultațile de Drept (9,87) și Geografie. Multipremiata la  

competiții   studențești cu expunere internaționala, a ales avocatura și   este   doctorand în Dreptul

comerțului internațional și cadru didactic   asociat   în cadrul Facultații de Drept din Iași. ‘Am facut

alegerile   potrivite   la momentul potrivit și le-am trait cât mi-a fost cu  putința  de   plenar’, spune azi

Aura

 

→   

Biz

Lawyer    îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor | Irina   Galan,  șefa promoției 2020

de la Facultatea de Drept a Universitații   din Iași:  ‘Nu am mizat niciun moment pe titlul obtinut în

facultate,   dar probabil  ca acesta a reflectat bagajul de cunostinte acumulat si   determinarea  avuta pe

parcursul anilor de studiu’. Tânara avocata   asteapta cu  entuziasm si deschidere noile provocari si

optiuni ce vor   aparea
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→     BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |    Cosmin-Teodor Cotos a finalizat

acum trei ani studiile de licența cu    media 9,79 și are azi propriul cabinet de avocatura. ”Esența și   

particularitațile dreptului m-au fascinat, iar profesorii și persoanele    pe care le-am întâlnit în mediul

universitar mi-au schimbat complet    cursul vieții”, spune azi avocatul

→    BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |  Alexandra Tuța, una dintre

primele medii obținute anul trecut la  examenul de licența, a intrat în echipa de litigii de la Reff & 

Asociații: ”Sacrificarea zonei de confort și a unor placeri personale  aduce o satisfacție înzecita în

momente-cheie, precum examenul de  licența sau de admitere în profesie. În acele clipe privești 

retrospectiv și ești împacat - a meritat totul”

→   BizLawyer îi prezinta pe cei mai buni absolvenți din generația lor |  Adrian Grapa, unul dintre

vârfurile promoției 2019, a intrat în echipa  DLA Piper România. ”Probabil ca mediile mari sunt o carte

de vizita  pentru absolvenții de Drept, atunci când aceștia au primul contact cu un  posibil angajator.

Consider, însa, ca sunt mai importante pe termen  lung informațiile acumulate în anii de studiu”, spune azi

avocatul

                  --------------------------------------------------------------

 

De altfel, crede ca fara o pregatire teoretica serioasa, aspectele practice ar fi lipsite de fundament. Cu toate acestea,

este de parere ca înca din facultate ar trebui asigurata tranziția de la aspectele pur teoretice, la cele practice. În

primii ani de studiu, este importanta familiarizarea cu latura practica prin intermediul spețelor. Ulterior, prin anul

trei și patru, stagiile de practica ar trebui sa ofere studenților o deschidere mult mai larga. Profesiile juridice nu se

limiteaza la avocatura și magistratura. Andreea considera util sa se formeze grupe de practica, iar studenții sa poata

opta din mai multe variante.

„Va las aici urmatorul îndemn care aparține scriitoarei Sally Gardner: ‘Pentru voi, visatorii,/Trecuți cu vederea la

școala/Premianți – niciodata/Voi, cei care veți lua în stapânire viitorul’. Concluzia este ca nu conteaza daca ești în

linia întâi sau nu. Conteaza ca, acolo unde te afli, sa realizezi importanța pe care o ai la nivel social și sa fii

responsabil, serios. Nu am concurat niciodata cu cei din jur, nu mi-am propus sa fiu și sa ma mențin în linia întâi.

Sfatul meu este sa nu va stabiliți țeluri individualiste. Dorința de a avea reușite, de a fi pe primul loc mereu, ne

transforma în sclavii propriei vieți. Fiți liberi, responsabili și muncitori! Rezultatele vor veni de la sine”, conchide

Andreea Leparda.

-------------------------------------------------------------------------

                                         Citește și

→        De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de   Drept  a   Universitații București |

Catinca Daria Anghel, a zecea nota a      generației sale: De fiecare data când am descoperit modul în care  

și-au    dezvoltat cariera cei cu care am intrat în contact din domeniul     juridic,  m-am simțit inspirata.

Fiecare parcurs descoperit îmi da o     noua idee,  stârnește un nou entuziasm, îmi contureaza o noua    

posibilitate

→        De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de   Drept  a   Universitații București |

Rareș Rusu, a șasea nota a   generației  sale:   Am șansa de a face Dreptul în preajma unor oameni cu   o

bogata    experiența, care au demonstrat în repetate rânduri ca   profesionalismul    poate deveni un mod

de viața. Într-un asemenea   mediu, orice este legat    de performanța este prețuit
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→        De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de   Drept  a   Universitații București |

Oana Alexandra Chivu, a cincea   admisa în    2020: Ma îndrept spre magistratura, gândindu-ma

deopotriva   la profesia    de judecator și la cea de procuror. Avocatura are ceva   aparte, îmbina    mai

mult viața sociala cu cea profesionala 

-------------------------------------------------------------------------

Intra pe LadyLawyer.ro și afla mai multe despre activitatea,                preocuparile și proiectele doamnelor avocat din cele mai importante                firme de pe piața

locala
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